
EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU

PROTOKOLL nr 7

Aruküla  1. november 2023 

Algus kell: 18:00, lõpp kell: 19:23

Juhatas ja protokollis: Reelika Pirson-Heinloo
Võtsid osa:  Eliis  Kahlo,  Andres  Kallaste,  Heimar  Leoste,  Tiina Rühka,  Maarja  Sikut,  Paul
Savisild, Andre Sepp, Meeli Teder ja  Garina Toomingas
Kutsutud: vallavanem Toomas Teeväli, finantsjuht Jelena Aasma
Puudusid: Kaido Kirsip, Ants Kivimäe, Mihkel Must ja Kalev Villem.

Päevakord:
1. Raasiku valla 2023. aasta 9 kuu eelarvetäitmine 
2. Raasiku valla 2023. aasta Lisaeelarve nr 2 
3.  Loa andmine riigihanke korraldamiseks Raasiku valla teede suviseks hoolduseks
4.  Kohapeal algatatud küsimused

1. Raasiku valla 2023. aasta eelarvetäitmine 

Finantsjuht  J.  Aasma  andis  ülevaate  Raasiku  valla  9  kuu  eelarve  täitmisest.  Tulusid  on
laekunud  9  kuuga  76.3%  ehk  natuke  rohkem  kui  on  planeeritud.  Kui  vaadata  maamaksu
laekumist, mis laekub oktoobris, siis 1411 eurot on laekunud vähem. Tulumaksu on laekunud
planeeritust 0,84% rohkem. Puudulik osa on põhivara müük, kuid lootust on, et mõned objektid
saab aasta lõpuks müüdud. 

T.  Teeväli:  Pooleli  oli  jäänud ametnike  lahkumise  tõttu  suhtlus  OG Elektra  ASiga  (Grossi
Toidukaubad), kuid oleme saanud tänaseks vajaliku info ja suhtlus selles osas jätkub. Mista
Autex-i juures on ka planeeritud maa müük, kuid kas nendega sel aastal lõpuni jõuab, ei ole
kindel.

J.  Aasma:  Raven  OÜ-le  planeeritud  400 000  tuleb  tõsta  elamumajanduse  alla,  mis  on
Rahandusministeeriumi  soovitus.  Laenu  ja  liisingutega  oleme planeeritud  graafikus,  samuti
personalikulud  on  kontrolli  all.  Valitsussektori  kulud  on  läinud  –  2665,89  euroga  üle
planeeritust,  kuna  vallasekretäri  G.  Nuuma  sõnul  ei  osanud  keegi  arvestada  sellega,  et
personalikuludega kaasnevad sotsiaalmaksu.

T. Rühka: Seda ei saa õigeks pidada, kuna 1. lisaeelarvega võtsime 8634 eurot arvele, mille riik
meile eraldas, mis on kogu summa valimisteks mõeldud summa ja seda ei tohi ületada. Samas
olid komisjonid ka vähem lahti, et kuidas sai see summa üle minna. 

J. Aasma: Ei oska seda kommenteerida, kuid tänane olukord on selline. Ilmselt arvestas keegi
valesti ja on lastud rohkem välja maksta, kui oli ette nähtud.



A.Kallaste:  Tuleks  teha  revisjonikomisjonile  ülesanne,  et  nad  uuriks  välja,  kuidas  nii  sai
juhtuda.

R. Pirson-Heinloo: tuleb ka arvestada, et G. Nuuma ei viinud valimisi läbi esimest korda.

J. Aasma: Jätkas kulude ülevaate andmisega.

G. Toomingas: Huvikooli Pääsulinnu osas on mure, et kas nad tulevad välja oma eelarvega,
kuna sel aastal on tehtud kulutusi, millega eelarve kinnitamisel ei oldud arvestatud ja mureks
on ka mõisa hoone teise korruse küte, kuna see ei toimi ja seal on külm.

J.  Aasma:  Huvikooli  Pääsulinnu  majandamiskulud  on  tänase  seisuga  kasutatud  59,24%.
Niimoodi ilma täpseid numbreid teadmata ei saa eelarve reale rahalisi vahendeid planeerida.
Hetkel on ka Huvikoolile päris hea hinnaga sõlmitud leping kütte saamiseks mõisa hoonesse.

R. Pirson-Heinloo: Me ei saa seda teemat hetkel siin komisjoni arutada, kuna puudub vajalik
info. Mõistlik on, et Huvikooli Pääsulinnu esindajad tulevad ise vallavalitsusse, kus arutatakse
muret ja leitakse lahendus. 

P. Savisild: haldusspetsialistile K. Külim on antud juba korraldus, et  ta selgitaks välja, mis on
mõisahoone küttesüsteemi puuduseks. Oleme ka kokku leppinud, et järgmise aasta eelarvest
eraldatakse vajaminevad rahalised vahendid küttesüsteemi remontimiseks. Täna remondifirma
juba käis mõisahoones, kes koostavad siis auditi selle kohta ja sealt edasi saab selgema pildi,
kuidas edasi minna.

T. Rühka: võtsime paar Volikogu tagasi otsuse laenulepingu sõlmimiseks, et kas tänaseks on
see sõlmitud?

J. Aasma: leping on juba allkirjastatud ja vahendeid võtame välja vastavalt vajadusele, nagu
oleme kokku leppinud. 

H. Leoste: Raasiku Valla Spordil oli ka ülekulu, et kas nad tulevad aasta lõpuni välja?

J. Aasma: Raasiku Valla Sport hoiab päris hästi oma eelarvet kontrolli all.

Komisjon otsustas teha Volikogule ettepanek, et määrata Revisjonikomisjonile täitmiseks
ülesanne: revideerida Raasiku vallavalitsuse valimiskomisjoni poolt riigi poolt valimiste
läbiviimiseks  ettenähtud  rahaliste  vahendite  kasutamist,  kuna  ette  nähtud  rahalised
vahendid eelarves ületatud 2665,89 euroga. 

A. Sepp liitus 18:37

2. Raasiku valla 2023. aasta Lisaeelarve nr 2 

J. Aasma andis ülevaate Lisaeelarve nr 2.

R. Pirson-Heinloo: me andsime kevadel Päästeameti ettekirjutuse sunniraha tasumiseks rahalisi
vahendeid, et miks nüüd jälle?

J. Aasma: see summa ei ole sunniraha tasumiseks, vaid selle summa eest täideti Päästeameti
ettekirjutust. Tööd tehti Raasiku vallamajas. 

Raasiku vallavalitsus pidi tagasi maksma toetusrahadest 19 014,25 eurot koos viivistega, mis
on seotud tänavavalgustuse renoveerimisega projektiga (leping on sõlmitud 2020), kuna leiti, et
osad kulud ei ole abikõlbulikud. 

M. Sikut: see on ka teema, mida võiks revisjonikomisjon revideerida. Samuti võiks vaadata
TUC projekti asjaolusid



J. Aasma: Kuna TUKi projekt veel kestab, siis ei tea lõpliku summat. Ühtlasi ei ole võimalik
saada sotsiaalosakonnast infot, kui suures ulatuses minna üle eelarve, kuna seda lihtsalt ei tule.
Veel  peaks  tulema  sotsiaalosakonnas  see  info,  et  vald  võttis  palgale  ühe  töötaja  alates
augustikuust, siis tema palgakuluga ei ole eelarves arvestatud.

T. Teeväli: TUK-i projektis on väljatoodud konkreetselt, mitu juhtumist tuleb töösse võtta ja
see projekt kestab aprillikuuni, siis tuleb selle teemaga tõsiselt tegeleda. 

A. Sepp: Nurme tn 10 sotsiaalmaja projekt on ka RTK koostöös ja registrist ei nähtu, et neile
oleks esitatud viimased dokumendid?

J. Aasma: I. Onkliga on suheldud ja ta on väitnud, et tal on viimased dokumendid kokkupandud
ja on valmis need kohe ära esitama. Samas, on talle korduvalt meelde tuletatud ja igakord ta
leiab mingi põhjuse, miks on veelgi dokumendid esitamata. Samas, on ca 200000 eurot saada ja
see on ikkagi suur summa

R. Pirson-Heinloo: kui projekti lõpp seisab ainult dokumentide esitamises, siis saaks seda ka
mõni ametnik ise ära teha. Kui G. Nuumal on ligipääs projektile, siis võiks ta need ise ära
esitada, kui ka dokumendid on kõik juba kokku pandud. Mõtlemiskoht vallavalitsusele.

E. Kahlo: peretoetuse realt on ära võetud 6000 eurot ja suunatud matusetoetuseks. Kas pered
jäävad nüüd millestki ilma?

J.  Aasma: haridus-  ja  sotsiaalosakonna juhataja  ei  vasta  kahjuks  täiendavatele  küsimustele,
mistõttu ei oska seda täpselt selgitada aga selline ettepanek on tulnud. 

M. Sikut: need vastused tuleks välja küsida ikkagi kirjalikult.

J. Aasma: küsin uuesti  ja kui saan vastused, siis saadan need komisjoni esimehele,  kes siis
saadab liikmetele ise edasi. 

T.  Rühka: seaduses on ette nähtud, et kõik eelarved koos lisadokumentidega peavad olema
kättesaadavad valla kodulehelt. Tänase seisuga ei ole seal kõiki. 

J. Aasma. Vaatame selle teema koos kantseleiga üle.

Komisjon otsustas teha Volikogule ettepanek, et määrata Revisjonikomisjonile täitmiseks
järgmised ülesanded:

a.  revideerida  tänavavalgustuse  projektiga  seotud  asjaolusid,  et  mis  põhjustas
toetusrahadest 19 014,24 (sh viivised) tagasimaksmiste toetuse andjale.

b. revideerida TUK projekti seotud asjaolusid ja mis põhjustas 5000 eurot toetuse
tagasimaksmise.

3. Loa andmine riigihanke korraldamiseks Raasiku valla teede suviseks hoolduseks

A. Täks andis ülevaate hanke tegemise vajadusest. Suvine teehooldus leping on tänaseks läbi ja
järgmisest aastast oleks vaja samuti töid teha. 

A.  Kallaste:  soovitan  kaaluda  võimalust,  et  läbi  viia  hankemenetlus,  millega  tulemusel
sõlmitakse  raamleping  ühe  pakkujaga.  See  annab  võimaluse  lepingu  kehtivuse  ajal  küsida
täiendavaid hindu.

Komisjon soovitab volikogul nõustuda suvise teede hoolduse hanke korraldamisega.

4. Kohapeal algatatud küsimused



R. Pirson-Heinloo: MTÜ Mallavere ja Pikavere küla selts  on saanud 5000 eurot täiendavat
toetust teede jaoks, et milliselt eelarverealt seda toetati?

J. Aasma: see läheb teede eelarve realt.

A.  Sepp:  küsin  Aruküla  koertepargi  kohta,  kuna  eelarves  on  12000  eurot  mõeldud
toiminguteks, et mis sellest on saanud?

P. Savisild lahkus volikogusaalist, kuna on huvitatud osapool.

T. Teeväli: hetkel jätan vastamata, kuid kindlasti uurin seda teemat.

Järgmine komisjon:

29. november 2023, kell 18:00 volikogu saalis

(allkirjastatud digitaalselt)

Reelika Pirson-Heinloo

koosoleku juhataja/protokollija  


	PROTOKOLL nr 7

